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SOUTH WEST DEVELOPMENT AUTHORITY

SOWEDA

MISSION DE DEVELOPPEMENT DE LA REGION DU SUD-OUEST


Open National Invitation to Tender N° 020/24/ONIT/SOWEDA/SITB/PULCCA/2023/2024 of 20/09/2024 for the Supply and Distribution of Equipment for the Transformation of Roots and Tubers (Motorized Cassava Graters) in Fako, Lebialem, Manyu, Meme, and Ndian Divisions, South West Region By Emergency Procedure 

Financing: IDA Loan 7116-CM-Emergency Project to Combat Food Crisis in Cameroon (PULCCA)
Financing: 2023/2024 PULCCA/SOWEDA Budget

1.
Subject of the Invitation to Tender

Within the framework of realizing the activities under the funding of the IDA Loan 7116-CM-Emergency Project to Combat Food Crisis in Cameroon (PULCCA), the Director General of the South West Development Authority (SOWEDA) hereby launches an Open National Invitation to Tender N° 020/24/ONIT/SOWEDA/SITB/PULCCA/2023/2024 of 20/09/2024 for the Supply and Distribution of Equipment for the Transformation of Roots and Tubers (Motorized Cassava Graters) in Fako, Lebialem, Manyu, Meme, and Ndian Divisions, South West Region By Emergency Procedure.
2.
Nature of Supplies

The services related to this contract shall comprise the Supply and Distribution of Equipment for the Transformation of Roots and Tubers (Motorized Cassava Graters) in Fako, Lebialem, Manyu, Meme, and Ndian Divisions to support farmers of the agricultural sector in the South West Region as described in the terms of reference and technical specifications given below.

3.
Delivery Deadline and Place  

The maximum deadline provided for the delivery of the various items that are subject of this tender is fixed at 02 (two) months. The items shall be delivered at the Beneficiary Councils for PULCCA activities in the South West Region.

4.
Allotment

The supply that is subject of this tender shall be in 01 (one) lot as follows:

	Lots
	Description
	Divisions

	1
	Supply and Distribution of Equipment for the Transformation of Roots and Tubers (Motorized Cassava Graters)
	Fako, Lebialem, Manyu, Meme, and Ndian 


5.
Estimated Cost

The estimated cost of this tender is 169,347,888 (one hundred and sixty nine million three hundred and forty seven thousand eight hundred and eighty eight francs) CFAF, taxes inclusive.

6.
Participation and Origin

The tender is open to duly legalized Cameroonian based enterprises that are experienced in the supply of Equipment in the domain of Agriculture which fulfill the requirements of this invitation to tender.

7.
Financing

The supplies which are subject of this invitation to tender shall be financed by the IDA Loan 7116-CM-Emergency Project to Combat Food Crisis in Cameroon (PULCCA) allocated to SOWEDA.

8.
Consultation of the Tender File

Interested bidders can consult the tender file at the Head Office of SOWEDA, Buea (Department of Administration and Finance) during working hours (7.30 a.m. to 3.30 p.m.).

9.
Acquisition of Tender File

The tender file may be obtained from the same address above, as soon as this notice is published against payment of the sum of FCFA 135,000 (one hundred and thirty five thousand francs), payable into the CAS-ARMP Account opened in any BICEC Bank Branch.

10.
Submission of Bids

Each bid drafted in English or French in seven (07) copies comprising one  (01) original and six (06) copies marked as such, should reach the SOWEDA Head Office (Department of Administration and Finance) South West – Buea, against a receipt not later than 15/10/2024 at 10.00 a.m. local time and labelled as follows:

Open National Invitation to Tender N° 020/24/ONIT/SOWEDA/SITB/PULCCA/2023/2024 of 20/09/2024 for the Supply and Distribution of Equipment for the Transformation of Roots and Tubers (Motorized Cassava Graters) in Fako, Lebialem, Manyu, Meme, and Ndian Divisions, South West Region By Emergency Procedure

“To be opened only during the Bids Opening Session”
11.
Bid Bond:
Each bidder must include in his administrative documents a bid bond issued by a first rate banking/insurance establishment approved by the Ministry in charge of finance and whose list is found in document N° 12 of the Tender File amounting to FCFA 3,386,957 (Three million three hundred and eighty six thousand nine hundred and fifty seven francs):

The bid bond shall remain valid for thirty (30) days beyond the date of validity of bids.
12.
Admissibility of Bids
Subject to being rejected, documents in the administrative file must include only originals or true copies certified by the issuing service or competent administrative authorities in accordance with the Special Regulations of the invitation to tender. These documents must be less than three (3) months old or established after the signing of the tender notice.

Any bid not in conformity with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible, especially the absence of a bid bond issued by a first-rate banking/insurance establishment approved by the Minister in charge of Finance or the non-respect of the model documents in the tender file shall lead to a pure and simple rejection of the bid.
13.
Opening of Bids

The bids shall be opened in a single phase on 15/10/2024 at 11:00 a.m. local time in the SOWEDA Conference Hall by the SOWEDA Internal Tenders Board. Only bidders may attend or be represented by a duly mandated person.

14.
Evaluation Criteria

14.1:  Eliminatory Criteria

1. Absence of a bid bond;

2. Absence or non-conformity of an administrative document within 48hours after bids opening;

3. False declaration or falsified document;

4. Non-compliance with at least 70% of the minor technical specifications of the item;

5. Absence of quantified unit price;

6. Absence of declaration of non-abandonment of a public contract during the last three years;

7. Non-satisfaction of at least 3/5 yes of the essential criteria;

8. Financial capacity below 50% of the amount of the project;

14.2:
Essential Criteria

The following binary mode of evaluation shall be used:

	N°
	Criteria

	1
	General presentation of bids (summary, documents in order and colour dividers)

	2
	Satisfy at least 70% of the minor technical characteristics

	3
	References in similar domain of similar supplies: at least 02 similar supplies during the last 05 years

	4
	Delivery deadline (02 months maximum)

	5
	Proof of acceptance of the Special Administrative Clauses and description of supplies endorsed, dated, signed and stamped on last page


15.
Award of Contract

The contract shall be awarded to the bidder whose administrative bid shall be up-to-date, technical bid judged satisfactory and who shall be the least financial bidder.

16.
Validity of Offers

Bidders shall be bound by their bids for a period of 90 (ninety) days effective from the date of opening of bids.
17.
Complementary Information

For additional information, interested bidders should contact the Department of Administration and Finance, SOWEDA Buea – Tel: 233-32-26-22 or 233-32-28-05.

The Director General

SOWEDA

Copies:

· ARMP (for publication and archives)

· MINMAP/SW (for info)

· Chairperson of Internal Tender’s Board (for information)                                  

· Notice Boards (for information)                      

· Contracts Service, DAF (for archives)
Avis d’Appel d'offres N° 020/24/AONO/SOWEDA/SITB/PULCCA/2023/2024 du 20/09/2024 pour la Fourniture et Distribution de Matériel pour la transformation des Racines et Tubercules (Râpes à Manioc Motorisées) dans les Départements de Fako, Lebialem, Manyu, Meme et Ndian, Région du Sud-Ouest par procédure d'urgence.
Financement: Crédit IDA 7116-CM- Projet d’urgence de lutte contre la crise alimentaire (PULCCA)
Financement: Budget 2023/2024 PULCCA/SOWEDA 
1.
Objet de l’Appel d’Offres

Dans le cadre de la réalisation des activités financées par les fonds de la Projet d'Urgence 2023/2024 de Lutte contre la Crise Alimentaire au Cameroun (PULCCA), le Directeur Général de la Mission de Développement du Sud-Ouest (SOWEDA) lance un appel d'offres national ouvert pour la Fourniture et Distribution de Matériel pour la transformation des Racines et Tubercules (Râpes à Manioc Motorisées) dans les Départements de Fako, Lebialem, Manyu, Meme et Ndian, Région du Sud-Ouest par procédure d'urgence.

2.
Consistance des Prestations

Les prestations liées au présent marché comprendront la Fourniture et Distribution de Matériel pour la transformation des Racines et Tubercules (Râpes à Manioc Motorisées) dans les Départements de Fako, Lebialem, Manyu, Meme et Ndian par procédure d'urgence pour accompagner les secteur agricole de la Région du Sud-Ouest tel que décrit dans les termes de référence et les spécifications techniques données. ci-dessous.
3.
Délais et lieu d’exécution

Le délai maximum prévu pour la livraison des différents articles faisant l'objet du présent appel d'offres est fixé à 02 (deux) mois. Les articles seront livrés aux Conseils Bénéficiaires des activités PULCCA de la Région Sud-Ouest.
4. Allotissement 

La fourniture faisant l’objet de cet appel d’offres est en un (01) lot comme suit:

	Lots
	Désignation
	Département

	1
	Fourniture et Distribution de Matériel pour la transformation des Racines et Tubercules (Râpes à Manioc Motorisées)
	Fako, Lebialem, Manyu, Meme et Ndian 


5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de la prestation s’élève à 169,347,888 (cent soixante neuf millions trois cent quarante-sept mille huit cent quatre-vingt  huit francs) FCFA toutes taxes comprises.  

6.
Participation et origine

La participation au présent Appel d’Offres est ouverte aux entreprises Camerounaises spécialisées dans la vente d’équipements agricoles.

7.
Financement

Le financement du présent marché est supporté par le Crédit IDA 7116-CM-Projet d'urgence de lutte contre la crise alimentaire au Cameroun (PULCCA).

8.
Consultation du dossier d’appel d’offres

Le dossier d’appel d’offres peut être consulté aux heures ouvrables au siège de la SOWEDA, Buea (Direction Administrative et Financière) dès publication du présent avis de lundi à vendredi (de 7h30min à 15h30min).

9.
Acquisition du dossier d’appel d’offres

Le dossier d’appel d’offres peut être obtenu dès publication du présent avis à la Direction Administrative et Financière de la SOWEDA aux heures ouvrables contre présentation du reçu de versement d’une somme de cent mille francs (130.000) cent trente mille francs non-remboursable, payable à la BICEC dans le compte spécial CAS-ARMP.
10.
Dépôt des offres

Les offres rédigées en français ou en anglais seront établies en 07 (sept) exemplaires, dont un (01) original et six (06) copies, respectivement marquées comme telles. L’ensemble  devra parvenir sous pli fermé au Secrétariat de la Direction Administrative et Financière de la SOWEDA, B.P. 336 Buea au plus tard le 15/10/2024 à 10 heures précises et devra porter la mention:

Avis d’Appel d'offres N° 020/24/AONO/SOWEDA/SITB/PULCCA/2023/2024 du 20/09/2024 pour la Fourniture et Distribution de Matériel pour la transformation des Racines et Tubercules (Râpes à Manioc Motorisées) dans les Départements de Fako, Lebialem, Manyu, Meme et Ndian, Région du Sud-Ouest par procédure d'urgence.

<<A n’ouvrir qu’en séance de dépouillement>>
11. Cautionnement provisoire
Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission (conforme au modèle joint en annexe) valable pendant trente (30) jours  au-delà de la date limite de validité des offres et délivrée par une banque de premier ordre ou compagnie d’assurance agréée par le Ministère en charge des Finances dont le montant est fixé à 3,386,957 (trois millions trois cent quatre-vingt-six mille neuf cent cinquante-sept francs):

12.
Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service  émetteur ou l’autorité administrative compétente,  conformément aux  stipulations du Règlement Particulier de l’Appel d’Offres. Elles doivent dater de moins de trois (03) mois ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l’avis d’appel d’offres.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou compagnie d’assurance agréée par le Ministère chargé des Finances ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours.

13.
Ouverture des plis

L’ouverture des plis se fera en un (01) seul temps et aura lieu le 15/10/2024 à 11 heures précises dans la salle de conférence de la SOWEDA à Buea par la Commission Interne de Passation des Marchés de la SOWEDA. Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d’ouverture ou s’y faire représenter par une personne de leur choix ayant une bonne connaissance du dossier.

14.

Principaux critères d’évaluation

14.1 Critères éliminatoires

1. Absence de la caution de soumission ;
2. Absence ou la non-conformité d’une pièce administrative dans un délai de 48heures après dépouillement; 
3. Fausse déclaration ou pièce falsifiée ;

4. Non-conformité à 70% au moins des spécifications techniques mineures ;

5. Absence d’un prix unitaire quantifié ;

6. Absence de la déclaration sur l’honneur de non abandon d’un marché public au cours des trois dernières années ;

7. Non-satisfaction d’au moins 3 oui /5 des critères essentiels;

8. La capacité financière (supérieure ou égale à cinquante pourcent (50%) du montant de la soumission);

14.2

Critères essentiels

La notation des critères essentiels ci-après se fera suivant le mode binaire.

	N°
	Critères

	1
	La présentation générale des offres (sommaires, pièces dans l’ordre et intercalaires couleur)

	2
	Satisfaire au moins 70% des caractéristiques techniques mineurs 

	3
	Les références du soumissionnaire dans les prestations similaires (avoir exécuté au moins un (2) marché similaire au cours de cinq (5) dernières années

	4
	Délai de livraison (02 mois maximum)

	5
	Les preuves d’acceptation des conditions du marché (CCAP et DF paraphé à chaque page, daté, signé et cacheté à la dernière page)


15.
Attribution du Marché 

Le marché sera attribué au soumissionnaire pour lequel le dossier administratif sera à jour, l’offre technique jugée conforme et dont l’offre financière sera jugée la moins disante.

16.
Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant quatre-vingt (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17.
Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires d’ordre techniques peuvent être obtenus aux heures ouvrables à la Direction Administrative et Financière de la SOWEDA, Tel: 233-32-26-22 ou 233-32-28-05.

Le Directeur Général

SOWEDA

Ampliations:

· MINMAP/S-O

· ARMP (pour publication et archivage)

· Président, Commission Passation des Marchés

· Affichage (pour information)

· Service des Marchés, DAF (pour archivage)
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